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خبر

بهداشت و سلامت

»عضو کمیته علمی کشوری کرونا« پاسخ داد:
چرا کرونای اومیکرون 
نگران کننده نامیده شد؟

کرونا،  علمی کشوری  کمیته  یونسیان عضو  دکتر مسعود 
»اومیکرون«  سویه  طبقه بندی  علت  درباره  گفت وگویی  در 
ویروس کرونا به عنوان گونه نگران کننده، اظهار داشت: تاکنون 
چندین هزار مورد جهش در ویروس کرونا رخ داده است اما 
نگران کننده نبوده اند زیرا تغییرات اساسی در علائم بالینی و 
نحوه تشخیص ویروس کرونا ایجاد نکرده اند؛ تا پیش از این، 
درباره همه سویه های قبلی، ابتدا جهش هایی که رخ می داد را 
در یک بانک ثبت می کردند و برای بسیاری از این موارد، اقدامی 
انجام نمی دادند زیرا بسیاری از این انواع، هیچ تفاوت بالینی 
و تشخیصی ایجاد نمی کنند؛ سپس اگر تغییراتی در علائم 
بالینی یا سرایت پذیری بیماری رخ می داد، بررسی می کردند که 
آیا افرادی که شکل جدیدی از بیماری در آنها رخ داده است به 
سویه جدیدی از کرونا مبتلا شده اند یا خیر؛ اگر در افرادِ مبتلا 
به گونه جدید ویروس کرونا، اشتراکی از لحاظ تشخیصی یا 
علائم بالینی وجود داشت؛ آن گونه ویروس را جزو گونه های 

نگران کننده طبقه بندی می کردند.
چرا سازمان جهانی بهداشت اومیکرون را نگران کننده نامید؟ وی 
در این خصوص تاکید کرد: درباره واریانت)سویه( جدید ویروس 
کرونا که تحت عنوان »اومیکرون« نام گذاری شده است، شرایط 
به گونه دیگری رقم خورد؛ برخلاف سایر واریانت ها که ابتدا ثبت 
و سپس بررسی می شدند؛ در واریانت اومیکرون، به دلیل اینکه 
بیش از 50 جهش در ژن ویروس کرونا رخ داده است؛ سازمان 
جهانی بهداشت بنا را بر احتیاط گذاشت و برای همین قبل از 
اینکه علائم، نشانه ها، تشخیص و درمان تفاوتی کند، برچسب 
»نگران کننده« را روی این ویروس زد تا کشورها بیشتر احتیاط 
کنند. در واقع واریانت های مختلف ویروس کرونا همیشه بر 
اساس تغییرات در عملکردِ ویروس طبقه بندی می شدند اما 
این دفعه بر اساس تغییرات در ساختار ژنی ویروس کرونا این 

طبقه بندی انجام شده است.
فعلاً اطلاعاتی از علائم بالینی ویروس جدید وجود ندارد؛ عضو 
کمیته علمی کشوری کرونا در پاسخ به این سؤال که »آیا 
شواهدی از تفاوت در علائم بالینی کرونای اومیکرون نسبت 
به سایر گونه های کرونا وجود دارد؟« بیان داشت: در حال حاضر 
مطالعات کافی برای اثبات علائم بالینی جدید انجام نشده است 
و از آنجایی که سازمان جهانی بهداشت محتاطانه عمل می کند، 
فعلاً این واریانت را نگران کننده طبقه بندی کرده است اما اینکه 
یا سنین  دارد  از ویروس کرونا، علائم متفاوتی  این سویه 
متفاوتی را درگیر می کنند یا نسبت به واکسن کرونا مقاومت 
دارد یا خیر را هنوز نمی دانیم و باید در هفته های آینده منتظر 
ارائه نتایج باشیم. راهکارهای پیشگیری از ابتلا به کرونای 
جدید چیست؟ استاد اپیدمیولوژی دانشگاه علوم پزشکی تهران 
تأکید کرد: در هر صورت راهکارهای پیشگیری از ویروس کرونا 
همان روش های قبلی و شامل رعایت پروتکل های بهداشتی، 
شست وشوی مداوم دست و صورت، فاصله گذاری اجتماعی، 
استفاده از ماسک و پرهیز از تجمعات است. شواهد اولیه نشان 
می دهد که اومیکرون نسبت به واکسن نیز حساس است یعنی 
ممکن است واکسن کرونا همچنان روی آن اثربخشی داشته 
باشد زیرا گزارش هایی از آفریقای جنوبی آمده است که اعلام 
شده اغلب افراد بستری شده، از میان کسانی بوده اند که واکسن 
کرونا تزریق نکرده اند اما برای اینکه بتوانیم با قطعیت بیشتری 
درباره اثربخشی واکسن کرونا بر سویه اومیکرون ویروس کرونا 
صحبت کنیم، باید تا زمان ارائه نتایج مطالعات انجام شده در 

جهان صبر کنیم.

خبر اول

»وزیر بهداشت« مطرح کرد:

هنوز موردی از کرونای »امُیکرون« در ایران گزارش نشده است
دکتر بهرام عین اللهی در حاشیه همایش ۱۰۰ روز  توفیق 
خدمت، ۱۰۰ میلیون دز تزریق سلامت در جمع خبرنگاران 
با قدردانی از مردم و خبرنگاران، اظهار کرد: به شکل نمادین 
با معرفی خود رسانه ها تقدیرهایی صورت گرفت و البته 
واقعا حق مطلب ادا نشد و باید قدردان همه شما باشیم 
و حرکت ما نمادین بود و امیدواریم این همکاری بین 

وزارت بهداشت و رسانه ها ادامه یابد.
وی افزود: پنج شنبه صبح وزیر بهداشت آفریقای جنوبی 
از شناسایی سویه جدید کرونا خبر داد که قابلیت انتشار 
بالایی دارد و جهش های آن بسیار زیاد است. موضوعی که 
باعث نگرانی دنیا است این موضوع است که این سویه 
جدید واکسن گریز باشد. سازمان جهانی بهداشت موضع 
گرفت و برخی کشورها ورود از کشورهای آلوده را ممنوع 

کردند. ما هم به دنبال رصد ویروس هستیم.
از ویروس جهش  اللهی بیان کرد: تا الان موردی  عین 
یافته جدید در ایران گزارش نشده است و ستاد کرونا روز 
شنبه ورود از ۶ کشور را به ایران ممنوع کرد. باید بر مبادی 
از فرودگاه  بازدیدی  ورودی کشور نظارت کنیم. دیشب 
امام خمینی )ره( داشتیم و تمهیدات لازم دیده شد. مردم 
باید مراقبت کنند  تا گرفتار بیماری نشویم و فکر نکنند 
کرونا تمام شده است؛ چون وضعیت کشور ما بعد از ۹ ماه 

خوب شده است و امیدواریم این وضعیت پایدار بماند.
او تاکید کرد: در آفریقای جنوبی ٢۶ درصد مردم واکسینه 
شده اند و البته اثر واکسن ها بر سویه جدید اعلام نشده 
است و هنوز برای اعلام آن زود است. توصیه ما این است 

مردمی که واکسن نزدند به سرعت اقدام کنند.

عین اللهی در ادامه بیان کرد: آنتی بادی بدن ۶ ماه بعد 
از تزریق دز دوم کم می شود و کمیته علمی ما ۴ ماه 
بعد از دز دوم، تزریق دز سوم را توصیه کرده است که 
تاکنون نزدیک یک میلیون دز سوم واکسن تزریق شده 
است و از مردم درخواست داریم واکسن های خود را به 
موقع تزریق کنند و اگر کرونا ادامه پیدا کند واکسن کرونا 

مانند واکسن آنفلوآنزا باید سالانه تزریق شود.
وی درخصوص پیش خرید از واکسن های داخلی کرونا 
نیز بیان کرد: سیاست ما حمایت از تولید داخل است 
اما ما نمی توانستم زمان را از دست دهیم و برای همین 
واکسن وارد کردیم. با توجه به نامشخص بودن شرایط 
کرونا، تولید داخل این اطمینان را به ما می دهد که در 
که  است  مقرر شده  و  نشویم   مواجه  با چالش  آینده 
واکسن های داخلی را پیش خرید کنیم. ستاد کرونا مجوز 
صادرات ٢0 درصد تولید داخل را به واکسن سازان داخلی 
داده است و هیچ کدام از واکسن سازان داخلی که به 
تایید رسیدند به ما اعلام نکرده اند که تولید را متوقف 

کرده اند و ما حمایت خواهیم کرد.
او درباره هزینه بالای پرداخت از جیب بیماران در زمینه 
درمان نیز بیان کرد: برنامه ما تقویت بیمه ها است تا 
پرداخت از جیب مردم کاهش پیدا کند، بحث دیجیتالی 
شدن خدمات سلامت به این امر کمک می کند. ما در 
اواسط راه هستیم و با تقویت بیمه ها در نظر داریم همه 
مردم بیمه پایه شوند و خدمات غیر پایه را به تدریج جزو 

بیمه قرار دهیم.
پایین  درصد  بر  مبنی  سوالی  به  پاسخ  در  وی 

کرد:  اظهار  نیز  مرزی  استان های  در  واکسیناسیون 
واکسیناسیون حتی در استان های مرزی بالای ٧0 درصد  
است و ما باید خانه به خانه سراغ مردم برویم و منتظر 

افراد نمانیم.
عین اللهی درباره قاچاق معکوس دارو نیز گفت: داروها 
برچسب  از  باید  و  باشند  برچسب دار  و  هدفمند  باید 

استفاده کنیم. درصدی امکان قاچاق وجود دارد.
وی همچنین درباره ارز دارو گفت: تاکنون ٢ میلیارد ارز 
ارز  ترجیحی برای دارو گرفته ایم و پیگیریم که مابقی 
را تخصیص دهیم و نظر ما این است که ما مجبور به 
استفاده از ارز ترجیحی هستیم در غیراین صورت قیمت 

افزایش  داروها 
خواهد  پیدا 

کرد.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه سرباز 
جواد شجاعی که 64/9/8 در مریوان به مقام 

شامخ شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

کرونا در ایران

آموزش

قطعی  معیارهای  اساس  بر  و  گذشته  روز  شبانه  در 
تشخیصی، ۳ هزار و ۷۸۱ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور شناسایی شد که ۶۴۹ نفر از آنها بستری شدند. 
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۱۰۸ هزار 

و ۸۸۲ نفر رسید.
متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۸۰ بیمار کووید۱۹ 
جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری به ۱۲۹ هزار و ۶۲۹ نفر رسید. در شبانه روز گذشته، 
۵ استان کشور هیچ موردی از مرگ و میر بیماران کرونایی 
نداشته اند، در ۲۲ استان بین ۱ تا ۵ مورد و در ۴ استان نیز 

بین ۵ تا ۹ مورد مرگ و میر ثبت شده است.
خوشبختانه تا کنون ۵ میلیون ۸۶۳ هزار و ۲۴۸ نفر از 
بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده 
اند. سه هزار و ۳۴۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت 

قرار دارند.
تا کنون ۳۸ میلیون و ۵۴۷ هزار و ۶۵۸ آزمایش تشخیص 
کووید۱۹ در کشور انجام شده است، در حال حاضر ۰ شهر 
کشور در وضعیت قرمز، ۲۲ شهر در وضعیت نارنجی، ۲۰۷ 
شهر در وضعیت زرد و ۲۱۹ شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

یوسف نوری به عنوان شانزدهمین وزیر آموزش و پرورش با 
کسب رأی اعتماد از نمایندگان مجلس راهی وزارت آموزش 
و پرورش شد. یوسف نوری روز گذشته در جریان بررسی 
آموزش  وزارت  پیشنهادی  گزینه  به عنوان  وی  صلاحیت 
رأی  رأی موافق، 5٧  رأی مأخوذه، 194  از ٢68  پرورش  و 

مخالف و 1٧ رأی ممتنع کسب کرد. او متولد 1340 دارای 
دکترای تخصصی مدیریت گردشگری کودک دانشگاه علامه 
کارشناسی  دولتی،  مدیریت  ارشد  کارشناسی  طباطبایی، 

برنامه ریزی و فوق دیپلم پرورشی است.
نوری در بخشی از سخنان خود در مجلس درباره تحقق 
عدالت تربیتی گفت: هم اکنون 60 درصد دانش آموزان در شاد 
فعال هستند و شماری از تحصیل بازمانده اند، بازماندگان 
از تحصیل که تعداد آنها در دوره کرونا افزایش یافته باید 
سریعتر به فرایند تربیت بازگردند همچنین فضای مجازی 
به عنوان بازوی کمکی مدرسه برای توسعه عدالت تربیتی 

استفاده خواهد شد.
همچنین اهم برنامه های وی در وزارت آموزش و پرورش 
به شرح زیر است: سامانه آمار و اطلاعات وزارت آموزش 

و پرورش استقرار می یابد تا نقشه ای از مناطق مختلف و 
تفاوت ها پیش رو باشد. نظارت بر عملکرد مدارس غیردولتی، 
ایجاد حساب واحد و کنترل بر دریافت شهریه ها و هزینه کرد 
آن. تمام مبادی تعارض منافع از جمله در چاپ و نشر کتب 
درسی بسته خواهد شد و منافع حاصله به آموزش و پرورش 
بازمی گردد، همچنین مدیران ارشد و میانی وزارتخانه حق 
ندارند خود یا وابستگان نزدیک آنها مدرسه غیردولتی داشته 
باشند. مردمی سازی آموزش و پرورش بهترین راهبرد برای 
تحول است، خیریه ها و موقوفات ظرفیت بالایی برای تحول 
نظام آموزشی دارند اما به کار گرفته نمی شوند همچنین 
مشارکت مردم صرفاً محدود به تأمین مالی از سوی خیران 
نیست و فعال سازی تشکل ها و دغدغه مندان تعلیم و 

تربیت را شامل می شود.

۵ استان بدون فوتی در 24 ساعت گذشته؛

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۸۶۳ هزار و ۲۴۸ تن رسید

اهم برنامه های آقای وزیر در وزارتخانه آموزش و پرورش چیست!؟

»یوسف نوری« شانزدهمین وزیر آموزش و پرورش شد
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اجتماعی

جامعه

»رییس سازمان هواپیمایی« اعلام کرد:

با گرانفروشی بلیت هواپیما
 برخورد خواهد شد

در شرایطی که برخی از ایرلاین ها بلیت پروازهای خود را در 
بعضی از مسیرها بالاتر از نرخ مصوب می فروشند، رییس 
ماه  آذر  ابتدای  از  کرد:  اعلام  سازمان هواپیمایی کشوری 
قیمت بلیت هواپیما کاهش پیدا کرده و اگر بلیتی به صورت 
موردی بالاتر از حداکثر نرخ مصوب اعلام شده، فروخته شود، 

قطعا با متخلفان برخورد خواهیم کرد.
بلیت  قیمت  داخلی،  پروازهای  جدید  نرخنامه   اساس  بر 
هواپیما با کاهش ۱۰ تا حدود ۳۰ درصدی مواجه شد و قرار 
بود ایرلاین ها از ابتدای آذر ماه مطابق با این نرخنامه نسبت 

به بلیت فروشی اقدام کنند.
اما طی روزهای گذشته برخی از ایرلاین ها همچنان بلیت 
بعضی از پروازهای خود را بالاتر از قیمت مصوب فروختند 
و این مسئله سبب اعتراض مردم در شبکه های اجتماعی و 
فضای مجازی شد. رستم قاسمی –وزیر راه و شهرسازی- نیز 
ضمن تاکید بر الزام ایرلاین ها با تعدیل ۱۵ درصدی قیمت 
در  کرونایی  محدودیت  لغو  با  کرد:  اعلام  هواپیما،  بلیت 
ایرلاین ها باید ضمن تعدیل ۱۵  پروازهای داخلی؛ تمامی 
درصدی قیمت بلیط هواپیما، تمام خدمات گذشته را به 
حالت عادی بازگردانند. در این خصوص با شرکت هایی که 
اقدام به فروش بلیط با قیمت بالاتر از نرخ مصوب کنند، 

برخورد جدی خواهد شد.
محمد محمدی بخش –رییس سازمان هواپیمایی کشوری- 
اظهار کرد: شرکت های هواپیمایی مختلف می توانند بر اساس 
نرخنامه اعلام شده در پروازهای داخلی قیمت بلیت هواپیما 
را به صورت شناور و بسته به وضعیت عرضه و تقاضا تنظیم 
کنند و کلاس نرخی نیز بر همین اساس تعریف شده است.

وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا نرخ بلیت هواپیما 
در مسیرهای مختلف می تواند تنها در سقف نرخی فروخته 
اینگونه نیست که  افزود:  باید شناور باشد،  اینکه  یا  شود 
شرکت های هواپیمایی بلیت پروازهای خود را تنها در سقف 
ارزیابی های  نرخی مشخص شده عرضه کنند و بر اساس 
صورت گرفته نرخ ها شناور است. البته اگر چنانچه مانند 
روزهای گذشته شرکتی قیمت بلیت پرواز خود را پایین تر از 
حداقل نرخ تعیین شده عرضه کند نیز به او تذکر می دهیم 
چرا که باید منفعت مردم و منفعت سازمانی هر دو با هم 

دیده شود.
مردم  اگر  داد:  ادامه  کشوری  هواپیمایی  سازمان  رییس 
شاهد گرانفروشی بلیت هواپیما در هر یک از مسیرهای 
پروازی داخلی بودند می توانند از طرق مختلف این مسئله 
را به اطلاع سازمان هواپیمایی کشوری برسانند که از طریق 
بخش حقوق مسافر در سایت این سازمان و از طریق سایت 
انجمن شرکت های هواپیمایی قابل انجام است. مسلما با 

این تخلفات به صورت جدی برخورد خواهیم کرد.
محمدی بخش گفت: بازرسان سازمان هواپیمایی کشوری 
در همه فرودگاه های کشور حضور دارند و رصد کاملی نیز 
به صورت آنلاین بر روند بلیت فروشی صورت می گیرد و به 
محض اینکه با تخلفی از جمله گرانفروشی بلیت هواپیما 

مواجه شویم با آن برخورد خواهیم کرد.
وی تاکید کرد: البته از مردم می خواهیم که به هیچ وجه 
بلیت هواپیما را از سایت های غیرمعتبر خریداری نکنند چرا 
که این سایت ها مجوزهای لازم را ندارند و ممکن است هر 
تخلفی مرتکب شوند بنابراین مسافران باید حتما نسبت به 
انتخاب سایت ها و آژانس های مسافرتی معتبر دقت داشته 

باشند.

خاطره بازی

روایت سید علی صدرزاده از دوستی با شهید مدافع حرم مصطفی صدرزاده؛

تشابه اسمی با شهید صدرزاده یک نشانه بود

باذن الله..

شهید مصطفی صدرزاده از رزمندگان مدافع حرم حضرت 
زینب)س( با نام جهادی سید ابراهیم، فرمانده گردان عمار 
لشکر فاطمیون بود که در عملیات محرم سال ۹۴ به 
دست تروریست های تکفیری به شهادت رسید. سید علی 
صدرزاده از دوستان این شهید عزیز است که خاطراتی 
شنیدنی از مصطفی داشت و اینگونه برای مان روایت 

کرد:

نحوه آشنایی با شهید صدرزاده

گریبانگیر  مادی  متعدد  مشکلات  پیش  سال  چهارده 
خانواده ما شده بود، چند صباحی هم به علت تصادف 
از ناحیه ساق پا آسیب جدی دیدم و توانایی کار کردن 
آقا  هیئت  به  دوستان  از  یکی  سفارش  به  نداشتم.  را 
مصطفی رفتم تا مشکلاتم را برایش بگویم. هیئت تمام 
شد و جوان باصفایی را دیدم که جلوی در ایستاده و مورد 

لطف و محبت همه جوان های آن تکیه عزاداری بود.
است.  آقا مصطفی صدرزاده  آن جوان،  که  نمیدانستم 
بعد از احوالپرسی جویای مصطفی شدم، او به روی خود 

نیاورد که مصطفی خودش است، پرسید: کارت را بگو 
من حتما خواسته ات را به او انتقال می دهم. اما با 
تاکید من که می خواهم آقا مصطفی را ببینم، خودش 
از  را معرفی کرد. برایش یک ساعتی درد و دل کردم. 
آن روز به بعد مصطفی هر کاری از دستش بر آمد در 
حق ما دریغ نکرد و برادرانه به من و مادرم محبت کرد. 
جالب اینجاست که شهید صدرزاده در آن زمان ٢٢ سال 

بیشتر نداشت.

تشابه فامیلی، سرآغاز دوستی

روز آشنایی نمی دانستم فامیلی اش صدرزاده است. لابه 
لای صحبت ها متوجه شدیم که نام او مصطفی صدرزاده 
و من سید علی صدرزاده هستم. البته سید اهل جنوب 
بود و من اهل مازندران؛ اما انگار این اتفاق یک نشانه بود 

برای سید مصطفی تا محبتش به ما بیشتر شود.
هر ماه مرغ و گوشت و برنج برایمان می آورد، وقتی هم 
به اصرار مادرم برای خوردن یک چای وارد خانه می شد 
به خاطر اینکه مبادا ما شرمنده شویم تا جایی که ممکن 
بود با ما چشم در چشم نمی شد و سریع می رفت. 
انگار می خواست اجر کار خیرش بیشتر بشود. بعد از 
شهادتش مادرم دائم از فراق این شهید گریه می کند و 

برایش دعا و فاتحه می خواند.

مخارج عمل جراحی ام را شهید 
صدرزاده داد

بود ولی  بریده  را  امانم  پا  درد ساق 
خرج عمل جراحی را نداشتم. شهید 

صدرزاده برای مداوا مرا به بیمارستان حضرت رسول)ص( 
برد و اتفاقا هزینه عمل جراحی را هم آقا سید داد. 
شهید صدرزاده مرد خدا بود، در یک جمله باید بگویم 
به واسطه شهادت این گونه جوانان، ملت ایران آنها 

را به دست می آورند.

مصطفی که شهید شد تا ماه ها آرامش نداشتم

مادر سید علی صدرزاده با همان خلوص و صفای 
روستایی خود در حالی که مدام اشک می ریخت 
دقایقی از مصطفی برایم گفت: مصطفی که شهید 
شد دلم تا ماها آرام و قرار نداشت، شهید صدرزاده 
بنده خوب خدا بود، او را عین پسرم دوست داشتم. 
تنها درآمد ما همین یارانه و اندکی پول است که 
کمیته امداد به حساب مان واریز می کند. اگر کمک 
های شهید صدرزاده نبود زندگی بر 
ما سخت تر می شد. به اندازه 
زحمت  ما  برای  دنیا  یک 

کشید.

انرژی

بازرگانی

در حال حاضر از مجموع حجم مخازن سدهای کشور 
به میزان حدود ۵۰.۵ میلیارد متر مکعب، حدود ۱۷.۷ 

میلیارد متر مکعب آب پشت سدها ذخیره شده است.
آمار دفتر اطلاعات و داده های آب کشور نشان می دهد، 
از سال آبی، تا 5 آذرماه )سال  با سپری شدن 65 روز 
آبی 1401-1400( میزان حجم آب در مخازن سدهای کشور 
حدود 1٧.٧ میلیارد متر مکعب است که نسبت به مدت 

مشابه سال آبی گذشته 30 درصد کاهش نشان می دهد.
فیروز قاسم زاده، مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب 
کشور در این خصوص گفت: میزان کل حجم خروجی از 
سدهای کشور از ابتدای مهرماه تا 5 آذرماه معادل 4 میلیارد 
مترمکعب است که بیانگر کاهش 3٧ درصدی نسبت به 
مدت مشابه سال آبی گذشته است. وی افزود: در شرایط 
کنونی، از مجموع حجم مخازن سدهای مهم کشور به 

میزان حدود 50.5 میلیارد متر مکعب، حدود 35 درصد آب 
ذخیره شده وجود دارد. مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های 
آب کشور با بیان اینکه میزان پرشدگی سدهای مهمی 
چون زاینده رود، شمیل و نیان و سفید رود در شرایط فعلی 
حدود 14 تا 1٧ درصد است، افزود: در استان  های خوزستان 
و تهران، میزان پرشدگی متوسط مخازن طی سال آبی 

جاری به ترتیب حدود 38 درصد و ٢0 درصد است.

داشت:  اظهار  آمار  این  اعلام  با  ایران  گمرک  کل  رئیس 
مقایسه آمار هشت ماهه تجارت خارجی کشور با مدت 
مشابه سال گذشته حاکی از رشد 43.5 درصد در وزن و 40 

درصدی در ارزش دلاری کالاها است.
مهدی میراشرفی افزود: از میزان 110 میلیون و 300 هزار تن 
کالای مبادله شده در این مدت، 83 میلیون و ٧00 هزار 
تن آن را صادرات، به ارزش 31 میلیارد و یکصد میلیون 
دلار تشکیل می دهد که نسبت به مدت مشابه سال قبل 
از لحاظ وزن 10.5 درصد و از حیث ارزش 4٢ درصد افزایش 

یافته است.
اظهارداشت:  کشور  صادراتی  اقلام  عمده  توضیح  در  وی 
محصولات پتروشیمی با 39 میلیون و 800 هزار تن به 
ارزش 13 میلیارد و 300 میلیون دلار 4٧ درصد از وزن و 43 
درصد از ارزش مجموع صادرات کشور را در این مدت به خود 

اختصاص داده است.
میراشرفی اضافه کرد: پنج مقصد مهم صادرات کالاهای 
ایرانی به ترتیب چین با 19 میلیون و 300 هزار تن به ارزش 
9 میلیارد و یکصد میلیون دلار، عراق با ٢1 میلیون و 600 
هزارتن به ارزش 6 میلیارد و یکصد میلیون دلار، ترکیه با 11 
میلیون و 300 هزار تن به ارزش 3 میلیارد و 800 میلیون 
دلار، امارات متحده عربی با ٧ میلیون و 300 هزار تن به 
ارزش ٢ میلیارد و 900 میلیون دلار و افغانستان با 3 میلیون 

تن کالا به ارزش یک میلیارد و ٢٧0 میلیون دلار بودند.
وی افزود: در بحث واردات نیز کشورمان در هشت ماهه 
ارزش 3٢  به  سال جاری ٢6 میلیون و 500 هزار تن کالا 
میلیارد دلار از کشورهای مختلف وارد کرده است که در 
مقایسه با مدت مشابه سال گذشته از لحاظ وزن ٢1 درصد و 

از نظر ارزش 38 درصد رشد را نشان می دهد.

رئیس کل گمرک ایران در مورد پنج کشور طرف معامله 
واردات با ایران به ترتیب از امارات متحده عربی با 8 میلیون 
تن کالابه ارزش 10 میلیارد و یکصد میلیون دلار، چین با ٢ 
میلیون و ٢00 هزار تن به ارزش ٧ میلیارد و ٢00 میلیون دلار، 
ترکیه با ٢ میلیون و ٧00 هزار تن به ارزش 3 میلیارد و ٢00 
میلیون دلار، آلمان با 549 هزار تن به ارزش یک میلیارد و 
٢00 میلیون دلار و سوئیس با یک میلیون و 300 هزار تن به 
ارزش یک میلیارد و یکصد میلیون دلار نام برد و اظهارداشت: 
از کل وادات کشور در مدت مذکور ٢0 میلیون و 300 هزار تن 
به ارزش 1٢ میلیارد و 400 میلیون دلار آن مربوط به واردات 
کالاهای اساسی است که ٧5 درصد از وزن و 38 درصد 
از ارزش کل واردات را به خود اختصاص داده است که از 
این میزان نیز 1٧میلیون و 800هزارتن به ارزش 9میلیارد و 

900میلیون دلار با ارز ترجیحی بوده است. 

طبق آمار »دفتر اطلاعات و داده های آب کشور«؛

۶۵ درصد حجم مخازن سدهای کشور خالی است

»رئیس کل گمرک ایران« خبر داد:

مبادلات تجاری ایران از مرز ۶۳ میلیارد دلار گذشت

رضا شاعری

  نویسنده

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »مهدی صلاحی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها

بازدید  در حاشیه  روز گذشته  محرابیان  صبح  علی اکبر 
از شرکت مپنا و توانمندی  متخصصان داخلی در زمینه 
این 6 هزار  این که  بیان  با  نیروگاهی،  ساخت قطعات 
مگاوات با استفاده از ظرفیت های صنعت برق در داخل 
کشور تامین می شود، اظهار  داشت: تا سال آینده 4500 
و 500  تولید شده  وارد شبکه  حرارتی  نیروگاه  مگاوات 
مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر و 1000 مگاوات هم افزایش 
توان تولید یا آپگرید کردن ایستگاه موجود را خواهیم 

داشت.
وی افزود: ما در تابستانی که پشت سر گذاشتیم، 15 هزار 
مگاوات کسری تراز تولید داشتیم یعنی به همین اندازه 
خاموشی در شبکه و یا محدودیت تولید داشتیم؛ بعد از 
روی کار آمدن دولت سیزدهم، وزارت نیرو برنامه ای را در 
چارچوب ابلاغ دولت پیش گرفت که طی چهار سال آینده 

شرایط تولید برق را به سرعت بهبود دهیم.
محرابیان ادامه داد: طی سه ماه گذشته، چهار واحد تولید 
برق با ظرفیت 800 مگاوات وارد مدار شده و طی ماه های 
آینده با برنامه های پیش بینی شده شاهد به بهره برداری 

رسیدن نیروگاه های فراوانی خواهیم بود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان این که در 
حال حاضر، آب پشت سدهای کشور محصول سال آبی 
گذشته است، افزود: در سالی که پشت سر گذاشتیم، 50 

درصد کاهش نزولات جوی داشتیم که یک عدد بی سابقه 
بوده و طی 5٢ سال گذشته، کشور چنین خشکسالی را 
تجربه نکرده بود. این درحالی است که با توسعه فراوانی 
در حوزه خانگی، شرب و کشاورزی طی سال های اخیر، 

مصارف آبی کشور به شدت افزایش پیدا کرده است.
وی خاطرنشان کرد: در شرایط فعلی مهمترین اولویت ما 
تامین آب پایدار برای بخش شرب کشور است که مردم 
دچار مشکلاتی نشوند، البته خواهشمان هم این است که 

مردم حتما در مصرف آب صرفه جویی کنند.
وزیر نیرو گفت: در حوزه کشاورزی لازم است تا اقدامات 
جدی در جهت افزایش راندمان تولید کشاورزی داشته 
باشیم. متاسفانه امروز شاهد هستیم که بسیاری از مزارع 
کشور به روش غرقابی کشت می شود. مصارف ما در حوزه 
کشاورزی با حفظ تولید و افزایش راندمان باید کاهش 

یابد و با این میزان آب شاهد رونق بیشتری باشیم.
وی در ادامه گفت: مپنا یک مجموعه عظیم صنعتی 
است که جزو سرمایه های ملی ما بوده و محصول تدبیر، 
تلاش، تفکر و دانش هزاران هزار ایرانی نخبه کشور است 
که در طول سال های گذشته تمام توان، اراده و علم خود 

را به کار گرفتند و این مجموعه عظیم را بنا نهادند.
وزیر نیرو ادامه داد: در این مجموعه امروز شاهد تولید 
مختلف  حوزه های  در  صنعتی  محصولات  از  بسیاری 

به ویژه در صنعت انرژی کشور هستیم. خوشبختانه مپنا 
نشیب های  و  فراز  وجود  با  گذشته  سال های  طول  در 
فراوان در حوزه های اقتصادی به رشد خود ادامه داده و 
امروز محصولاتی را تولید می کند که بر مرز دانش است.

وی افزود: خوشبختانه برخی از محصولات این مجموعه 
گوی رقابت را از بسیاری تولیدکنندگان خارجی ربوده و 

محصولات باکیفیت و پرتوانی را تولید می کند. 
گفتنی است؛ روز گذشته  علی اکبر محرابیان وزیر نیرو با 
حضور در شرکت مپنا از توانمندی های ایران در زمینه 
نیروگاهی  تخصصی  قطعات  و  توربین  انواع  تولید 

همچون توربین های حرارتی، بخار و بادی بازدید کرد.

»وزیر نیرو« در بازدید از شرکت مپنا و توانمندی  متخصصان داخلی مطرح کرد: 

چنین خشکسالی را تا بحال تجربه نکردیم

لرستان

در نشست خبری
 »رئیس کل دادگستری لرستان«؛

آخرین وضعیت عظیم خودرو، فولاد 
ازنا و صدر فولاد تشریح شد

محمد رزم در نشست خبری 
با  لرستان،  با اصحاب رسانه 
 ۹۵ رشد  میانگین  به  اشاره 
درصدی ابلاغ های الکترونیکی 
استان، تصریح کرد: در سال 
۹۹ طی سه مرحله ارزیابی رتبه 
نخست را داشتیم که انتظار 
می رود در مرحله چهارم ارزیابی 
طی سال جاری نیز رتبه اول کشوری را کسب کنیم. در راستای 
سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری و دستورالعمل های 
ریاست قوه قضاییه مبنی بر حمایت از تولید و رشد و توسعه 
سرمایه گذاری، بر حمایت از کارخانجات تولیدی استان در جهت 

ایجاد اشتغال و خروج از رکود تاکید کرد.
وی به بازدید مجموعه قضایی لرستان از کارخانجات راکد استان 
از جمله عظیم خودرو، گفت: این کارخانه از ۲۵۰ هکتار زمین 
برخوردار است و ۶۰ هزار مترمربع مسقف دارد و هم اکنون همه 
فازهای آن فعال است، اما مشکلی که وجود داشت، سال های 
پیش تعدادی ماشین به صورت پیش فروش فروخته و دارای 

شکایاتی با عنوان پیش فروش بدون مجوز بیش از ظرفیت بود.
رئیس کل دادگستری لرستان با بیان اینکه مالک سابق عظیم 
خودرو هم اکنون در حبس به سر می برد، گفت: با دیداری که 
مجموعه قضایی در تهران داشتیم بررسی هایی در خصوص 
اینکه وضعیت مدیرعامل و فعالیت مجدد این کارخانه شد که 
امیدواریم به سرانجام برسد. رزم در خصوص آخرین وضعیت 
کارخانه فولاد ازنا نیز بیان داشت: پیگیر تسهیلات ارزی و ریالی 
که از بانک گرفته شده هستیم، ضمن اینکه سرمایه گذار جدیدی 
درصدد خرید این کارخانه با ارزش ۶ هزار میلیارد است. ۲ فاز از 
۶ فاز صنایع غذایی گهر با ۱۲۰ کارگر هم اکنون فعال است، با 
این وجود در حال حاضر کارخانه به تملک بانک ملی درآمده و 
درصدد است که به سرمایه گدار جدید منتقل شود، چندین بار 
مزایده انجام شده اما تاکنون به نتیجه نهایی و فعال کردن ۴ 
فاز دیگر نرسیده است. رئیس کل دادگستری لرستان با اشاره 
به بازدید از کارخانه صدر فولاد از نیاز به سرمایه در گردش این 
کارخانه با مبلغ ۱۵۰ میلیارد تومان خبر داد و گفت: اقدامات 
انتقال به سرمایه گذار جدید و همچنین ترخیص دستگاه ها و 
تجهیزات انجام شده و بر اساس پیس بینی ها طی ۲ ماه آینده 
شاهد فعالیت این کارخانه خواهیم شد. کارخانه پارسیلون نیز 
درصدد تغییر تولید و کاربری با توجه به وضعیت کریدوری 
منطقه و عبور خط انتقال گاز و پتروشیمی به عنوان منطقه ویژه 
است و در حال حاضر در مرحله حسابرسی می باشد. رئیس کل 
دادگستری لرستان با بیان اینکه هزینه دادرسی بر اساس تعرفه 
تصویب شده است، گفت: امسال در مجموع جهت رسیدگی به 
دادرسی ۷۰۰ نفر وکیل و کارشناس معاضدتی به کار گرفته شده 
است. وی بر شناسایی ۷ هزار میلیارد تومان پروژه نیمه تمام در 
حوزه های مختلف استان، از پیگیری های لازم جهت جذب این 
اعتبار با سفر آتی ریاست جمهوری خبر داد. رزم با اشاره به وقوع 
برخی سرقت های مسلحانه در سطح استان، خاطرنشان کرد: ۳ نفر 
متهم اصلی سرقت  های مسلحانه طلافروشی شهرهای پلدختر و 
دلفان هم اکنون فراری هستند که از نیروی انتظامی درخواست 
می شود نسبت به دستگیری این افراد تسریع نماید. رئیس کل 
دادگستری لرستان روند اطاله دادرسی در استان را مطلوب خواند 
و افزود: طی سال   های اخیر مجوز تاسیس ۳۰ شعبه دادرسی، 
جذب ۴۰ قاضی کارآموز و ایجاد ۷ دادگاه عمومی در سطح استان 
گرفته شده است. همچنین در دو سال اخیر ۴۸ فقره سازش 
قتل عمدی داشتیم، ضمن اینکه ۶۰ درصد محکومین استان 
دارای اشتغال تولیدی درآمدزا هستند. رزم با اشاره به آزادی ۶۵۰ 
زندانی جرائم عیرعمد طی سال گذشته، اطهار کرد: ۱۴۷ زندانی 
نیز هم اکنون دارای دستبند و پابند الکترونیکی هستند. در ۶ ماه 
گذشته ۱۵۳۲ مورد بازدید از زندان های استان انجام شده، ۳۰ 
هزار مورد حکم صادر شده و بیش از هزار و ۷۰۰ نفر نیز مشمول 

عفو شدند. 

البرز

»استاندار البرز« در جلسه ستاد تنظیم بازار استان مطرح کرد:

باید برای ساماندهی بسیاری از آشفتگی های بازار، مسئولانه وارد میدان شویم
مجتبی عبداللهی در جلسه ستاد تنظیم بازار استان که روز 
یکشنبه هفتم آذر برگزار شد، با اشاره به اینکه باید دیدگاه 
های سنتی و قدیمی را تغییر دهیم، افزود: ضرورت دارد 
برای ساماندهی بسیاری از آشفتگی های بازار، مسئولانه 

وارد میدان شویم.
تولید کالاهای  توانمندی های داخلی و  داد:  ادامه  وی 
استراتژیک در کشور و البته استان البرز فراوان است از این 
رو باید ظرفیت های بلاقوه را مورد بهره برداری قرار دهیم. 
رصد و پایش هوشند بازار باید به شکل هوشمند صورت 
گیرد تا در ابتدا موانع تولید و سپس مشکلات توزیع و 

عرضه برطرف شود.
وی افزود: ضرورت دارد بین تولید، توزیع و تقاضا تعادل 
ایجاد کنیم و موانع را تا قبل از اینکه در بازار برای مردم 

محسوس شود، حل کنیم.
استاندار البرز گفت: این امر با رصد هوشمند بازار به 

صورت ریشه ای دنبال و ساماندهی می شود و 
ایجاد این امکان راهگشا خواهد بود. بهره برداری 

از ظرفیت جوانان صاحب اندیشه و نخبه در 
حوزه فناوری های نوین راهکار حل بسیاری 

از مشکلات است از این رو از ظرفیت 
و توان این قشر فعال و خوش 

فکر بهره برداری خواهیم 
کرد.

با اشاره به  عبداللهی 
و  حمایت  ضرورت 
در  صادرات  تقویت 
روند  گفت:  استان، 

فعالیت تجار در البرز باید با حمایت و بسترسازی، متحول 
و شکوفا شود. اتاق مشورتی با فعالان اقتصادی استان راه 
اندازی می شود و بحث و تبادل نظر تا حصول نتیجه ادامه 

پیدا می کند.
از  ایجاد مجتمعی متمرکز  البرز گفت: درصدد  استاندار 
حضور مسئولان دستگاه های مختلف مرتبط با اقتصاد 
استان برای تسهیل در امور فعالان اقتصادی راه اندازی 
می شود. ایجاد بندر خشک در البرز به جد دنبال می شود 
و مسئولان مربوطه باید طرحی جامع در این خصوص ارائه 

دهند.
عبداللهی گفت: در راستای افزایش تولیدات گوشت، مرغ و 
ماهی باید در استان مبتکر باشیم و طرح های نوین ارائه 
دهیم و از ایده های نو و فناوری های نوین استقبال کنیم. 
البرز باید در ابعاد مختلف خلاق و پویا باشد و به الگویی 

برای سایر استان ها تبدیل شود.
البرز  وزیر صمت گفت:  معاون  همچنین 
جزو استان های برتر کشور در تنظیم بازار 
و نظارت الکترونیک محسوب می شود و  
انتظار می رود این روند تداوم و استمرار 

داشته باشد.
صدیف بیک زاده هم در این جلسه 

با اشاره به اینکه یکی از اولویت های کشور طبق تاکید 
رییس جمهور محترم، تنظیم بازار است، افزود: ساختار 
جلسات تنظیم بازار کشور تغییر کرد و معاون اول محترم 
رییس جمهور بعنوان رییس ستاد و وزارت صمت بعنوان 

دبیر منصوب شدند.
وی ادامه داد: بر این اساس تشکیل کارگروه های تنظیم 
بازار در استان ها به ریاست استانداران و دبیری سازمان 

های صمت دنبال شد.
بیک زاده گفت: اکنون تمامی دستگاه ها در امر تنظیم 
بازار دخیل هستند و همگرایی و تعامل ویژه ای در این 
راستا برقرار شده است. در خصوص همجواری البرز با تهران 
و انبار و دپوی کالاها نگرانی هایی وجود دارد ولی این 
اراده و همراهی در این استان برای مقابله با تهدیدها شکل 

گرفته است.
معاون وزیر صمت گفت: بر این باور هستیم که البرز هر 
اندازه تلاش کند باز هم همجواری با تهران می تواند در بازار 
تاثیرگذار باشد بنابراین نگاه ویژه ای به این استان خواهیم 
داشت. البرز جزو استان های برتر کشور در تنظیم بازار و 
نظارت الکترونیک محسوب می شود و  انتظار می رود این 

روند تداوم و استمرار داشته باشد.
و بیک  آشفتگی  اگر  گفت:  زاده 

شود،  ایجاد  بازار  در  تلاطم 
عادی  شرایط  به  بازگشت 
سخت خواهد بود از این رو 
مشکلات،  بروز  از  پیش  باید 
پیشگیری  برای  تدابیری 

داشته باشیم.

در تابستانی که پشت سر گذاشتیم، 15 هزار مگاوات کسری تراز تولید داشتیم یعنی به همین اندازه 
خاموشی در شبکه و یا محدودیت تولید داشتیم؛ بعد از روی کار آمدن دولت سیزدهم، وزارت نیرو برنامه ای را در 

چارچوب ابلاغ دولت پیش گرفت که طی چهار سال آینده شرایط تولید برق را به سرعت بهبود دهیم.

احتمال مرگ کرونایی های واکسن نزده 14 برابر بیشتر از سایرین است!
در حالی که تمامی مقامات بهداشتی در سراسر جهان، نگران شیوع سویه های جدید کرونا و به دنبال روش های کنترل این 
ویروس هستند، دکتر روشل والنسکی، مدیر CDC )موسسه کنترل و پیشگیری از بیماری های ایالات متحده(، مجدداً تأکید کرد 
که افراد واکسینه نشده همچنان بیشتر در معرض خطر کرونا هستند. والنسکی گفته احتمال مثبت شدن آزمایش افراد واکسینه 
نشده، شش برابر بیشتر از افراد واکسینه شده است و ۱۴ برابر بیشتر در معرض خطر مرگ ناشی از عوارض مرتبط با کرونا هستند.

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار
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فرهنگی

فرهنگ و ارشاد اسلامی

»وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی« مطرح کرد: 
جشنواره های فجر امسال پررونق 

تر از گذشته برگزار می شود
تشریح  با  گفت وگویی  در  اسماعیلی  مهدی  محمد 
آخرین وضعیت جشنواره های فرهنگی و هنری فجر، 
سومین  و  چهل  فرارسیدن  با  همزمان  داشت:  اظهار 
بهمن  در  اسلامی  انقلاب  شکوهمند  پیروزی  سالگرد 
جشن  با  همزمان  نیز  فجر  های  جشنواره   ۱۴۰۰ ماه 
های انقلاب اسلامی در سراسر کشور آغاز و پیگیری 

خواهند شد.
شامل  فجر  مختلف  های  جشنواره  داد:  ادامه  وی 
ولباس  مد  فیلم، هنرهای تجسمی،  تئاتر،  موسیقی، 
)عفاف و حجاب(، شعر، همه ساله با آغاز بهمن ماه 
با حضور هنرمندان کشورهای مختلف به صورت بین 
المللی با ارسال آثار متنوع خود برگزار و در پایان نیز 

برترین ها معرفی و تقدیر می شوند.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی یادآورشد: به دلیل 
همه گیری  شرایط  در  عمومی  مراقبت های  ضرورت 
و  فرهنگی  های  جشنواره  دوره  این  کرونا،  ویروس 
ملی  ستاد  دستورالعمل های  پایه  بر  نیز  فجر  هنری 

مقابله با کرونا، برنامه ریزی و اجرا خواهند شد.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرد: تقریبا درهمه 
بخش ها این آمادگی به وجود آمده که تمام جشنواره 
ها در موعد مقرر و با بکارگیری همه ظرفیت ها برگزار 

شوند.
به  ادامه  در  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  عضو 
فرهنگ  وزارت  دوره  این  در  گرفته  صورت  انتصابات 
و ارشاد اسلامی در دولت سیزدهم در معاونت ها و 
خوشبختانه  گفت:  و  کرد  اشاره  مختلف  های  بخش 
مسئولان منصوب شده بلافاصله با جدیت فعالیت به 
برگزاری جشنواره  آماده سازی مقدمات  ویژه موضوع 
های فرهنگی وهنری فجر را آغاز کرده و شبانه روزی 

کار می کنند.
اسماعیلی در عین حال گفت: فضای موجود را فضای 
خیلی خوب می بینم که با مجموعه اقدامات صورت 
امسال  فجر  های  جشنواره  انشاالله  مستمر  و  گرفته 

پررونق تر از هر سال برگزار خواهد شد.
اولویت  عضو کابینه دولت سیزدهم به سیاست ها و 
اشاره  هنر  و  فرهنگ  عرصه  در  سیزدهم  دولت  های 
فرهنگی  اهداف  و  ها  سیاست  اظهارداشت:  و  کرد 
این دولت مردمی در این دوره روشن و فراگیر است 
با بکارگیری همه ظرفیت ها علاوه بر رفع برخی  لذا 
مشکلات تلاش خواهیم کرد تا تمامی جشنواره ها از 
لحاظ کمیت و کیفیت با رشد قابل توجهی همراه شود 
تا از این طریق بتوانیم به پیشبرد سیاست ها و اهداف 

دولت سیزدهم  کمک کنیم.
ساله  همه  فجر  هنری  و  فرهنگی  های  جشنواره 
همزمان با آغاز دهه مبارک فجر و همچنین آغاز جشن 
های بزرگداشت پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی با 
حضور هنرمندان داخلی و خارجی با ارائه آثار متنوع 

در سراسر کشور برگزار می شود.

سینما و تئاتر

فیلم سینمایی »پسر« در بیست و هفتمین جشنواره 
بین المللی فیلم لیستاپاد بلاروس موفق به کسب جایزه 

بهترین فیلم بخش سینمای جوان شد.
و  معراجی  نوشین  کارگردانی  به  پسر  سینمایی  فیلم 
حضور  تازه ترین  در  قادری  فرد  مهدی  تهیه کنندگی 
بین المللی خود در بخش رقابتی سینمای جوان جشنواره 
فیلم مینسک معروف به لیستاپاد، جایزه بهترین فیلم را 

از آن خود کرد.
بیست و هفتمین جشنواره بین المللی فیلم مینسک از 
۲۰ تا ۲۶ نوامبر )از ۲۹ آبان تا ۵ آذرماه( در بلاروس برگزار و 

جوایز، جمعه ۵ آذرماه به برندگان اهدا شد. فیلم پسر پیش 
از این، در بخش مسابقه اصلی جشنواره مسکو، موفق به 
دریافت جایزه بهترین فیلم انجمن منتقدین روسیه و 
بهترین بازیگر مرد شده و در بخش آینده روشن جشنواره 

روتردام و وایادولید اسپانیا نیز به نمایش درآمده است. 
پخش بین المللی فیلم پسر توسط شرکت پرشیا فیلم با 
مدیریت علی قاسمی است. سهیل قنادان، ناهید حدادی، 
دنیا حیدری، مجتبی فلاحی، اتابک نادری، آیسان گل 
بابایی، کیمیا کامیار، مریم نقیب و راحله صادقی، بازیگران 

این فیلم سینمایی هستند.

»پسر«، بهترین فیلم جشنواره فیلم لیستاپاد بلاروس شد

دوازدهمین جشنواره بین المللی فیلم سماع استکهلم 
میزبان فیلم سینمایی »شبی که ماه کامل شد« ساخته 
سال  چند  هر  آبیار  نرگس  بود.  خواهد  آبیار  نرگس 
گذشته فیلم سینمایی ابلق را در جشنواره فیلم فجر 
داشت؛ همچنان با فیلم قبلی خود با عنوان شبی که 
ماه کامل شد در جشنواره های خارجی حضور دارد. این 
فیلم در تازه ترین حضور بین المللی خود در جشنواره 
سماع استکهلم در کشور سوئد به نمایش در خواهد 

آمد.
بیان،  آزادی  چون  مباحثی  به  جشنواره  این  توجه 
دموکراسی، برابری جنسیتی، توجه به حقوق کودکان، 
از  هایی  فیلم  و  است  زندگی  مثبت  های  ارزش  و 

افغانستان، ایران، تاجیکستان، ترکیه، هند، قزاقستان، 
قرقیزستان و... در این رویداد حضور دارند.

جشنواره سماع استکهلم رقابتی است و جایزه تندیس 
سماع به برگزیدگان اعطا می شود. این جشنواره از ۵ تا 

۷ آذر در سوئد برگزار خواهد شد.
حضورهای  در  این  از  پیش  شد  کامل  ماه  که  شبی 
جایزه  تالین  سیاه  شب های  جشنواره  در  جهانی اش 
بهترین فیلم از نگاه مردم و درجشنواره فیلم های سیاسی 
عنوان  به  داوران  هیات  بزرگ  جایزه  فرانسه  کاراسون 
بهترین فیلم جشنواره، جایزه بهترین بازیگر زن برای الناز 
شاکردوست و جایزه هیات داوری دانشجویان را دریافت 

کرده است.

این فیلم محصول ۱۳۹۷ است که هنرمندانی چون الناز 
پدرام  صدرعرفایی،  فرشته  شکیبا،  هوتن  شاکردوست، 
امین میری، شبنم مقدمی،  بانیپال شومون،  شریفی، 
فرید سجادی حسینی و آرمین رحیمیان در آن به ایفای 

نقش پرداختند.
شبی که ماه کامل شد روایت دختر جوانی از مناطق 
جنوب شهر تهران است که درگیر عشق جوانی شهرستانی 
می شود و این در حالی است که پس از ازدواج بنا به 
دلایلی مجبور به مهاجرت از ایران است. در این مسیر، 
برادرش با او همراه می شود اما در میانه راه، اتفاقاتی برای 
آنها رقم می خورد. این فیلم بر اساس داستان واقعی 

عبدالحمید ریگی و همسرش فائزه منصوری است.

یاسر  سینمایی  مستند  پروژه  جدیدترین  »سرنوشت« 
طالبی و الهه نوبخت  دو جایزه اصلی بخش آثار مستند 
در حال تولید را از جشنواره »توکیو داکز« ژاپن دریافت 

کرد.
»سرنوشت« که تولید مشترک کشورهای ایران ، نروژ 
و فرانسه است،  طبق اعلام دست اندرکاران این فیلم، 
جایزه بهترین پیچینگ بخش اصلی و بهترین فیلم در 
حال تولید بخش »رنگ آسیا« )Color of Asia( را از آن 
خود کرد. این مستند پیش از این در بخش فیلم های 
در حال تولید پنجاه و پنجمین جشنواره کارلوی واری، 

کلوز آپ و  مدی مد پذیرفته شده بود.
 مستند »سرنوشت« که نزدیک به سه سال از آغاز کار آن 
می گذرد، اکنون در مرحله پس تولید است. »سرنوشت« 
که عنوان این مستند در حال تولید است داستان دختر 
نوجوانی به نام سحر و پدرش، رحیم است. داستانی از 

تردید، عشق و جاودانگی!
در شمال  و  در چهار فصل  این مستند  تصویربرداری 
ایران از سال ۱۳۹۷ آغاز شد و در اسفندماه ۱۳۹۹ به 
پایان رسید. پیش بینی می شود این مستند اواخر سال 

جاری آماده نمایش شود.

شورای صنفی نمایش با اعلام تاریخ دقیق اکران چهار فیلم 
جدید از درخواست به سازمان سینمایی برای حمایت های 
کرونایی از پخش فیلم ها تا پایان سال خبر داد. جلسه 
شورای صنفی نمایش یکشنبه، هفتم آذرماه با حضور اعضا 
تشکیل و طبق آن مشخص شد که فیلم سینمایی »بندر 
بند« به کارگردانی منیژه حکمت از دهم آذر ماه اجازه اکران 
خواهد داشت. همچنین فیلم سینمایی »جنایت بی دقت« 
به کارگردانی شهرام مکری و دو فیلم »بی همه چیز« به 
کارگردانی محسن قرایی و »اتومبیل« به کارگردانی علی 
میری رامشه از ۲۴ آذرماه مجاز به اکران در سینماهای کشور 

خواهند بود. در این جلسه مقرر شده است که سینماهای 
سراسر کشور اجازه اکران کمتر از ۳ سانس برای هر فیلم 

را نداشته باشند بجز سانس ها ساعت های ۱۰ شب به بعد.
به مدیریت  براین اعضای شورای صنفی نمایش   علاوه 
سازمان سینمایی پیشنهاد داده اند که تا پایان سال نسبت 
به پرداخت حمایت کرونایی برای آماده سازی پخش فیلم ها 
دست کم تا مبلغ یکصد میلیون تومان مساعدت شود. بر 
اساس مصوبه جلسه امروز شورای صنفی نمایش فیلم های 
سینمایی طبق آیین نامه اکران می توانند ۳۰ ثانیه تبلیغ 

تجاری در ابتدای نمایش داشته باشند.

مستانه  تهیه کنندگی  به  خاکی«  »جاده  سینمایی  فیلم 
مهاجر، بهترین فیلم جشنواره بین المللی ماردل پلاتا شد. 
فیلم سینمایی جاده خاکی به تهیه کنندگی مستانه مهاجر، 
بهترین فیلم جشنواره بین المللی ماردل پلاتا موسوم به 

اسکار آمریکای جنوبی شد.
فیلم  بهترین  به  که  است  پیازولا  آستور  جایزه  عنوان 
جنوبی  آمریکای  اسکار  به  معروف  و  شود  می  داده 
فیلم  بهترین  جایزه  خاکی،  جاده  این  از  پیش  است.  

فیلم  اصلی جشنواره  فیلم بخش  بهترین   ،Cineuropa
لندن، بهترین فیلم لوبیانا در اسلوانی و جایزه بهترین 
بازیگر به مجموعه بازیگران یک فیلم از جشنواره فیلم 

فیلادلفیا، را از آن خود کرده بود.
  حسن معجونی، پانته آ پناهی ها، رایان سرلک، امین سیمیار 
و بهرام ارک بازیگران فیلم به کارگردانی پناه پناهی هستند. 
جاده خاکی، حکایت از سفر خانواده ای دارد که در بدو امر 

مقصدی نامعلوم را در دل طبیعت پیش می گیرند.

تازه ترین حضور بین المللی »شبی که ماه کامل شد« در سوئد

پروژه ایرانی برگزیده جشنواره مستند توکیو شد

چهار فیلم جدید راهی سینماها می شوند

اسکار آمریکای جنوبی به »جاده خاکی« رسید

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »نصرت الله وحدت«
 - پیشکسوت تئاتر و سینما - را گرامی می دارد
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »مجید نائینی«
 - پیشکسوت باشگاه پرسپولیس - را گرامی می دارد

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

هفته دوازدهم لیگ برتر فوتسال عصر روز یکشنبه از ساعت 
۱۶ با برگزاری هفت دیدار در شهرهای مختلف پیگیری شد و 
در مهم ترین دیدار این هفته تیم گیتی پسند اصفهان موفق 
شد سن ایچ ساوه را از پیش رو بردارد. شاگردان »محمد 
کشاورز« با این پیروزی گام بلندی برای قهرمانی در نیم فصل 
لیگ برتر برداشتند.   تیم های مدعی مس سونگون ورزقان 
و کراپ الوند نیز موفق شدند حریفان خود را با هفت گل 
شکست داده و خود را در بالای جدول نگه دارند. مس نیز با 
این پیروزی موفق شد بالاتر از سن ایچ در جایگاه دوم جدول 
قرار بگیرد.  نتایج کامل دیدارهای این هفته لیگ برتر فوتسال 

به شرح زیر است:
 

مس سونگون ۷ - ۱ مجتمع فردوس قم

حمید احمدی، سعید تقی زاده، محمدحسین درخشانی، 
برای مس و مهران  ابوالقاسم عروجی  بهمن جعفری و 

رضاپور برای فردوس گلزنی کردند.  

فرش آرا مشهد ۲ - ۲ مقاومت البرز
علیرضا ابوالقاسمی فرد و بهروز عظیمی برای مقاومت و 

سینا اسدی و حامد عبدالهی برای فرش آرا گلزنی کردند. 

ملی حفاری ۱ - ۳ شهروند ساری
برای  ابوالقاسمی  محمدحسین  و  رنجبر)۲گل(  سجاد 
شهروند و شایان بنادری برای ملی حفاری گلزنی کردند. 

فولاد زرند ایرانیان ۵ - ۳ سپاهان اصفهان
اکبرزاده و  امیرحسین غلامی، حسین  کامبیز گمرکی، 
رضا امانی برای فولاد زرند و محمد زارعی )۲گل( و امیر 

خون جهان برای سپاهان گلزنی کردند. 

راگا شهر ری ۴ - ۳ زندی بتن کلاردشت
مرتضی فرزانیان، مجتبی امیرخانی، مهدی اسدشیر و 
محمد اسدشیر برای راگا و رضا سپندار و شهرام شریف 

زاده برای زندی بتن گلزنی کردند. 

کراپ الوند ۷ - ۲ چیپس کامل مشهد
مسلم اولادقباد، سعید افشار)۲گل(، محمد نجف زنگی، 
محمد  و  کراپ  برای  عالیقدر  مهران  و  شجری  محمد 
پیکان و سینا هادیان برای چیپس کامل گلزنی کردند. 

گیتی پسند ۳ - ۲ سن ایچ ساوه

برای  و میثم خیام  توکلی  فرهاد  احمدعباسی،  سعید 
گیتی پسند و علی مروتی، علیرضا جوان برای سن ایچ 

گلزنی کردند.

گیتی پسند برنده بازی بزرگ؛ 

جشنواره گل مس سونگون و کراپ در لیگ فوتسال

سوژه

فوتبال اروپا

چلسی 1-1 یونایتد؛ 

تقسیم امتیاز در شب جذاب 
استمفوردبریج

در حساس ترین بازی این هفته لیگ برتر انگلیس و شاید فوتبال 
اروپا، چلسی در ورزشگاه استمفوردبریج میزبان منچستر یونایتد بود 

که نهایتاً این مسابقه با نتیجه 1-1 پایان یافت.
چلسی کار را هجومی آغاز کرد و می توانست در همان لحظات 
ابتدایی بازی به گل برتری دست پیدا کند. با این حال کالوم هادسون 
اودوی در مصافی تک به تک با دروازه منچستریونایتد مقابل داوید 
دخیا مغلوب شد و این فرصت بسیار خوب را از دست داد. در دقیقه 
31 چلسی تا آستانه باز کردن دروازه منچستریونایتد پیش رفت اما 
ضربه از راه دور و فوق العاده آنتونیو رودیگر با بدشانسی به تیر دروازه 
برخورد کرد. در ادامه نیمه اول نیز این چلسی بود که توپ و میدان را 
در اختیار داشت و موقعیت هایی روی دروازه منچستریونایتد ایجاد 
کرد اما این فرصت ها به گل منجر نشد تا بازی در پایان 45 دقیقه 

ابتدایی با تساوی بدون گل خاتمه پیدا کند.
اما در نیمه دوم برخلاف انتظار این منچستر یونایتد بود که توانست 
گل برتری را به ثمر برساند. اشتباه عجیب و غریب جورجینیو باعث 
شد جیدون سانچو روی یک ضد حمله با دروازه چلسی تک به 
تک شده و گلزنی کند تا نتیجه 1-0 شود. در دقیقه 69 حملات 
چلسی نتیجه داد و این تیم توانست گل تساوی را به ثمر برساند. 
خطای آرون ون بیساکا روی تیاگو سیلوا باعث شد تا داور نقطه 
پنالتی را نشان دهد. این ستاره ایتالیایی پشت توپ ایستاد و دروازه 
منچستریونایتد را باز کرد تا نتیجه 1-1 شود. چند دقیقه بعد چلسی 
می توانست گل دوم را هم به ثمر برساند اما ضربه حکیم زیاش با 

واکنش فوق العاده داوید دخیا همراه شد.
در ادامه بازی چلسی هر چه زد به در بسته خورد و نتوانست گل 
پیروزی را به ثمر رساند تا آبی ها همچنان در صدر جدول باقی بمانند 

و شرایط یونایتد نیز تغییر چندانی نکند.

کارزار افزایش آگاهی در مورد خشونت علیه زنان؛

کوتاه، مختصر و پر از حرف مثل یک 
خط »قرمز« روی گونه فوتبال

دیدارهای  در  بازیکنان  صورت  روی  قرمزرنگ  علامت 
هفته سیزدهم و چهاردهم سری آ ایتالیا شاید برای شما 
هم پرسش برانگیز باشد اما مفهوم آن چیست؟ بازیکنان 
هفته های  در  ایتالیا  سری آ  در  حاضر  فوتبال  تیم های 
قرمزرنگ  علامتی  با  رقابت ها  این  چهاردهم  و  سیزدهم 
روی صورت خود در زمین بازی حاضر شدند؛ علامتی که 
یک معنای مشخص دارد: »سری آ عضویت خود را در کارزار 
کرده   زنان تجدید  علیه  در مورد خشونت  آگاهی  افزایش 
بازیکنان سری آ، یک  است.« علامت قرمزرنگ روی گونه 
عادت یا روال مرسوم در این لیگ نیست. پشت پرده این 
تمایز که روی صورت بازیکنان ایتالیایی پدیدار شده، پیام 
بسیار مهمی پنهان شده است. این پیام نماد آگاهی از کارزار 
unrossoallaviolenza# بوده و هدف آن ایجاد »تیمی بزرگ 
و متحد« و مبارزه با انواع گونه های سوءاستفاده، خشونت 
فیزیکی، سوءاستفاده اخلاقی، تهدید و ارعاب زنان سراسر 

کره خاکی است.

توپ و تور

فولاد مبارکه سپاهان 3 - 1 شهداب یزد؛ 

سپاهان چسبیده به صدر!

تیم فولاد مبارکه سپاهان تنها تیم بدون باخت از 10 بازی 
و با ٢9 امتیاز یکه تاز سی و پنجمن دوره رقابت های لیگ 
برتر باشگاه های کشور مقتدرانه در صدر جدول مسابقات 
البته راه درازی را پیش رو دارد و پایان کار  باقی ماند. 

ناپیدا است. 
قطار سریع السیر لیگ برتر در حالی ایستگاه نهم را پشت 
شهداب  تیم های  گیمه  پنج  بازی  چهار  که  نهاد  سر 
فولاد  ارومیه،  تهران-شهرداری  پیکان  تهران،  یزد-سایپا 
باتری  آذر  گرگان-  پاس  و  ورامین  سیرجان-شهرداری 

ارومیه جدال سختی را برگزار کردند.
شهرداری گنبد در یک بازی دلچسب و تماشایی در سالن 
المپیک گنبد 3بر1 میهمان آملی خود را بدرقه کرد، تیم 
مس رفسنجان در خانه مغلوب 3بر1 برابر راه یاب ملل شد 
و تیم قدرتمند فولاد مبارکه سپاهان صدرنشین جدول 
مسابقات در رامسر در یک بازی نچندان سخت با اقتدار 
3بر0 میزبان را شکست داد و نهمین پیروزی متوالی خود 

را جشن گرفت. 
برخی از بازی های هفته نهم لیگ برتر نیز با حاشیه و 
جنگ و جدال هایی همراه بود که اصلاً در شان والیبال 
ایران نبود، به ویژه بین دو چهره شاخص سابق تیم ملی 

و تیم های صاحب نام  پیکان تهران و شهرداری ارومیه!
انتظار هفته نهم  از  به هر حال با توجه به نتایج دور 
در این هفته تیم های مدعی به مصاف هم رفتند، تیم 
فولاد سیرجان در خانه والیبال تهران میهمان سایپا بود 
که نتیجه را 3بر1 واگذار کرد. همچنین لبنیات هراز آمل 
در مصاف با مس رفسنجان کار چندان سختی را نداشت 

و در نهایت برنده 3بر1 این دیدار شد.
شهرداری های ارومیه و گنبد در سالن ۶ هزار نفری غدیر 

ارومیه با هم دیدار کردند که این بازی هم 3 بر یک به 
سود شهرداری ارومیه خاتمه یافت. در همین سالن با 
برابر هورسان  ارومیه  باتری  اختلاف ۲ ساعت تیم آذر 
رامسر صف آرایی کرد که در نهایت نتیجه  را 3 بر 1 به 

حریف شمالی باخت.
این  جدال  و سخت ترین  از حساس ترین  یکی  در  اما 
هفته تیم راه یاب ملل مریوان و پیکان تهران به مصاف 
هم رفتند بو که در این رقابت تنگاتنگ، شگفتی هفته 
دهم رقم خورد و مریوانی ها با نتیجه 3 بر 0 پیکان را 

بدرقه کردند.
در سالن شش هزار نفری حماسه ٢5 آبان ورزشگاه نقش 
جهان اصفهان نیز شاگردان رحمان محمدی راد ستاره های 
والیبال ایران با حریف همسایه خود شهداب یزد دیدار 
کردند که در پایان این بازی میلی متری و تنگاتنگ و 
در عین حال بسیار زیبا و جذاب و تماشایی 3بر1 به نفع  

شاگردان محمدی راد به پایان رسید.
در هفته دهم شاگردان محمد عمده غیاثی به استثنای 
ست  در  کردند،  واگذار  ٢5بر16  را  نتیجه  که  اول  ست 

دوم سرمربی فهیم شهداب یزد تغییراتی در ترکیب تیم 
داد و فدریکو پریرا را از بازی خارج کرد و رضا رضایی را 
جایگزین وی نمود، چهره تیم شهداب دگرگون شد و روی 
درخشش عالی بهنام حاجی پور، شهروز همایونفرمنش و 
یار تعویضی )رضا رضایی( تا امتیاز ٢6 دوش به دوش 
تیم قدرتمند فولاد مبارکه سپاهان پیش رفت و در نهایت 

روی دو اشتباه فردی نتیجه را ٢8بر٢6 بازنده شد.
ست سوم را تیم شهدابی ها بهتر آغاز کردند و با برتری 
محسوسی بازی را دنبال نمودند و ٢٧بر٢5 پیروز شدند 
و بازی را به ست چهارم کشاندند. در این ست بار دیگر 
دو تیم جدالی تنگاتنگ داشتند ولی سپاهانی که حاضر 
نبود از سه امتیاز خانگی چشم بپوشند با تلاش مضاعفی 
برنده ست چهارم با حساب ٢5 بر ٢٢ شدند و این بازی که 
بدون اغراق می توان گفت زیباترین بازی شهداب یزد در 
تقابل با تیم پرستاره فولاد مبارکه سپاهان بشمار می آمد 
به پیروزی 3 بر1 دست پیدا کردند تا همچنان تنها تیم 
بدون باخت تا پایان هفته دهم باشند و با ٢9 امتیاز صدر 

جدول را در اختیار خود داشته باشند.
در تیم شهداب یزد رضا عابدینی به علت سرماخوردگی 
نتوانست به یاری شاگردان عمده غیاثی برود ولی حرف 
اول و آخر را بهنام حاجی پور زد و یوسف پور و محمد 
ولی زاده دو عضو تیم ملی نوجوانان خوب بازی کردند 
اما کم تجربه بودند مضاف بر اینکه محمد رضا موُذن 
لیبروی اول تیم شهداب در توپگیری های اول و برگشتی 
از دفاع فوق العاده عملکرد خوبی داشت و مهدی مهدوی 
در کار سازندگی و پاس های ترکیبی چهره درخشانی را 

به نمایش گذاشت.
و  پاسور  پزشکی  پرویز  ترکیب،  با  که  تیم سپاهان  در 
کاپیتان باتجربه تیم، مجتبی میرزاجانپور، فرهاد قائمی،  
کیانوش حیدری، مسعود غلامی، سامان فائزی و رضا 
اصلانی) لیبرو( بازی را آغاز کرد و با همین ترکیب تا 
پایان ادامه داد و در مواقع ضروری از امیر غفور، فرزاد 
ملابهرامی و متین تکاور هم سود می برد، باید ادغان 
کنیم که همگی خوب بودند منتها مجتبی میرزاجانپور 
در آبشارهای قدرتی و سامان فائزی در دفاع و آبشارهای 

سرعتی چهره برتر این میدان بودند.
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ورزشی
تاریخ نیم فصل لیگ برتر مشخص شد

سهیل مهدی رییس کمیته مسابقات گفت: در هفته جاری برنامه بازی های هفته نهم تا پانزدهم را اعلام 
می کنیم. سازمان لیگ به گونه ای برنامه ریزی کرده که دور رفت بازی های لیگ برتر پیش از بازی تیم 
ملی در برابر عراق که ٧ بهمن است به پایان برسد. در چنین شرایطی با اردوی تیم ملی به بهانه بازی با 

عراق تیم های لیگ برتری به تعطیلات زمستانی خواهند رفت.

سوژه

یامگا و ژستد بدون مشکل در آبادان؛
سرانجام مدارک استقلال

 تایید شد!؟
استقلال  باشگاه  که  این  از  پس  فوتبال  لیگ  سازمان 
ضمانت نامه معتبر بانکی برای صدور کارت بازی یامگا و 
ژستد، دو بازیکن خارجی اش ارائه نکرد، اقدام به لغو مجوز 
موقت بازی این دو بازیکن کرد. جنجال این اتفاق جایی 
از  فوتبال ساعت ۱۳:۲۹)کم تر  لیگ  سازمان  نامه  که  بود 
دو ساعت مانده به بازی مقابل گل گهر سیرجان( به دست 
استقلالی ها رسید و اردوی آبی ها را به هم ریخت. پس از 
این اتفاق، باشگاه استقلال اعلام کرد که این باشگاه به 
این دلیل که به عنوان شرکتی دولتی نمی تواند ضمانت نامه 
بانکی ارائه کند، اقدام به تحویل یک وثیقه ملکی به ارزش 
۵۰۰ میلیارد تومان و ارائه سفته به ارزش مبلغ قرارداد این 
دو بازیکن کرده است و در ادامه سازمان لیگ در دو مرحله 
به ادعای باشگاه استقلال پاسخ داد و از تذکر این سازمان به 
استقلال در نامه محرمانه ۲۲ آبان مبنی بر پایان مهلت این 
باشگاه در ارائه ضمانت نامه بانکی پرده برداری کرد. هم چنین 
مشاور حقوقی سازمان لیگ با اشاره به قوانین کشور، ادعای 
باشگاه استقلال مبنی بر این که نمی توانند ضمانت نامه 
بانکی ارائه کنند را رد کرد. در ادامه باشگاه استقلال، با تایید 
وزارت ورزش و جوانان، نامه ای به فدراسیون فوتبال ارسال 
کرد و خواست تا با رفع مشکلات موجود در این زمینه، 
مقدمات حضور دوباره ژستد و یامگا را در میدان فراهم کند. 
فدراسیون فوتبال قرار است با بررسی های لازم و تغییراتی 
که باید در تبصره های این قانون صورت بگیرد، سازمان لیگ 
فوتبال را مجاب به تایید نهایی ضمانت نامه های باشگاه 
استقلال کند و تا روز یک شنبه قرار بود فدراسیون فوتبال 
تکلیف نهایی این پرونده را برای باشگاه استقلال و سازمان 
لیگ مشخص کند. هم چنین باشگاه استقلال مدعی بود 
انجام داده  را  اقدامات لازم  برای رفع موانع موجود تمام 
است. با این وجود یک منبع آگاه در باشگاه استقلال با تایید 
این مطلب که ضمانت ها)وثیقه ملکی و سفته( مورد تایید 
قرار گرفته است، خاطرنشان کرد: موسسات مالی و اعتبازی 
نظر باشگاه استقلال را کتبا مبنی بر این که موسسات مالی 
و اعتباری هم مانند بانک ها بدون افتتاح حساب، قادر به 
صدور ضمانتنامه نیستند، تایید کردند. باشگاه استقلال هم 
که مشخصا مطابق قانون از افتتاح حساب در کلیه بانک ها 
و موسسات منع شده و فقط از طریق خزانه باید تبادلات 

مالی رو انجام دهد.

با اعلام فدراسیون جهانی تکواندو؛

سومی تکواندوی بانوان ایران
 در رقابت های آزاد قهرمانی جهان

روسیه،  کشورهای  تکواندو،  جهانی  فدراسیون  اعلام  با 
آزاد  مسابقات  برتر  تیم  عنوان سه  به  ایران  و  انگلیس 

قهرمانی جهان تکواندو زنان معرفی شدند.
اولین دوره مسابقات آزاد قهرمانی جهان تکواندو زنان ۲۰۲۱ 
)۴G( با حضور ۱۷۰ تکواندوکار از ۳۱ کشور طی روزهای 
چهارم تا ششم آذرماه در سالن گرین هال ریاض برگزار شد.
در پایان این رقبت ها، فدراسیون جهانی تکواندو جدول رده 
بندی این رقابت ها را منتشر کرد که بر اساس این جدول، 
تکواندوکاران ایران با کسب یک مدال طلا )زهرا شیدایی( 
توانستند  برنز )کوثر اساسه و ملیکا میرحسینی(  و دو 

جایگاه سومی جهان را به خود اختصاص دهند.
تکواندوکاران روسیه با دو مدال طلا، چهار نقره و دو برنز 
در رده اول قرار گرفتند؛ انگلیس با یک مدال طلا و سه برنز 
در جایگاه دوم ایستاد. کره جنوبی، برزیل، ترکیه و ساحل 
عاج نیز که هر کدام یک مدال طلا گرفتند در رده چهارم 

هستند.

داستان جلد

چندی پیش، خبری در حاشیه تمام اتفاقات ناخوشایند 
این روزهای فوتبال ایران منتشر شد، البته از آن دست اخبارِ 
خوبی که این روزها کمتر می شنویم؛ »مدافع اسبق باشگاه 
پرسپولیس، طلب خود را به یک خیریه بخشید.« گزاره ای 
که خواندید درخصوص »محمد انصاری« است که قرار 
است، طلب چند میلیارد تومانی اش از پرسپولیس را به 

موسسه خیریه حضرت رقیه)س( اهدا کند.
از قرار معلوم کار این موسسه خیریه، پرداختن به اموری 
چون، حمایت از کودکان بی سرپرست و تهیه جهیزیه برای 
نوعروسان بی بضاعت است که محمد انصاری مدافع فعلی 
تیم مس رفسنجان، در اقدامی انسان  دوستانه می خواهد 
طلب خود از باشگاه پرسپولیس را به این موسسه خیریه 

اهدا کند. 
اسفند ماه سال  قرمزها که  اسبق  انصاری  گویا حاجی 
گذشته از باشگاه پرسپولیس جدا شد، در مجموع حدود 
٢ میلیارد و 600 میلیون تومان از باشگاه پرسپولیس طلب 
دارد و در صورتی که کادر فنی این تیم رضایت خود را از 
عملکرد انصاری به مدیریت باشگاه اعلام کند، باتوجه به 
شرایط قراردادی او با پرسپولیسی ها، این مبلغ به حدود 3 

میلیارد تومان هم خواهد رسید. 
انصاری از فروردین ماه سالِ جاری، پیگیر اهدای این طلب 
به موسسه خیریه مذکور بود، اما با وجود پیگیری های 
خودش و آن موسسه خیریه، این اقدام در زمان مدیریت 
جعفر سمیعی در باشگاه پرسپولیس انجام نشد، اما اکنون 
سیدمجید صدری، سرپرست مدیرعاملی پرسپولیس، قول 
داده، پول وی را برای هزینه در این اقدام خیرخواهانه 

که ظاهراً خرید جهیزیه برای عروس های بی بضاعت و 
پشتیبانی از کودکان بی سرپرست بوده است، به صورت 

کامل پرداخت کند.
بدون شک محمد انصاری از آن دست ستاره هایی است که 
تنها محصور به مستطیل سبز و دنیای قهرمانی نخواهد 
بود، بازیکنی که شاید باتوجه توانایی های فنی که داشت، 
علی رغم بدشانسی و مصدومیت های شدیدی که در بازه 

زمانی کوتاه مدت تجربه کرد، حتی با سابقه بازی در 
پیراهن سرخابی های پایتخت و عضویت در تیم ملی 
فوتبال، چندان به حق خود در فوتبال ایران نرسید 
و اگر کمی خوش  اقبال تر بود، می توانست بیش از 
این در سطح اول فوتبال ملی و باشگاهی کشور 

حضوری مستمر داشته باشد. 
که  است  سالیانی  انصاری،  محمد 

در  و  مسابقه  میدان  از  خارج 
میدان معرفت و جوانمردی، 
ستاره های  تک  از 
دست نیافتنی ما محسوب 
انصاری  حاجی  می شود، 

بازیکنانِ  دست  آن  از 
نوعدوست و نیكوكار فوتبال 
ایران است، افرادی که شاید 

تعدادشان کم نبوده و نباشند، 
این روزها،  موجودِ  شرایط  با  اما 

دیگر کمتر پیدا می شوند.
محمد انصاری یا امثال او، با چنین 
ارزش های  ترویج  سبب  اقداماتی 

معنوی در جامعه می شوند. یقینا كار مثبتی كه توسط 
یك ورزشكار شناخته شده انجام می شود در مقایسه با 
یك فرد عادی نمود بیشتری دارد و همین امر ارزش 
و تاثیر کارِ محمد انصاری در جامعه را بیشتر نشان 

خواهد داد.
در کشورمان ایران هم، ورزشکاران زیادی به شکل های 
گوناگون در امور خیریه فعالیت دارند. البته چهره های 
ورزشی غالبا در خفا و به دور از هیاهوی رسانه ای در کار 
خیر شرکت می کنند، اما الزامِ ترویج فرهنگ والای 
منش  با  مردم  آشنایی  و  جامعه  در  نیکوکاری 
باعث رسانه ای شدن برخی  پهلوانی ورزشکاران، 
از این کارهای خیر می شود چرا که این اعمال 

نیازمندِ قدردانی است.
به هر جهت اقدامِ محمد انصاری نیز، 
سزاوار تقدیر است، در روزهایی که 
فوتبال ایران روی کاکُلِ اسکناس 
صفرهای  تعداد  و  می چرخد! 
قرارداد بازیکنان فصل به فصل 
سر به فلک می کشد و حتی 
در فراتر از فوتبال، تمامِ آنچه 
که در جامعه ما رخ می دهد، 
تحت تاثیر مادیات قرار گرفته 
محمد  حرکتِ  این  است! 
نهادن  ارج  شایسته  انصاری، 
است. امیدواریم از امثال آقا محمدِ 
انصاری چه در فوتبال و چه در جامعه 

بیشتر داشته باشیم.

در مدحِ اقدام دلنشینِ »حاجی انصاری«؛

آقا محمدِ گُـــل

باشگاه  مدیرعاملی  از  سمیعی  جعفر  استعفای  از  پس 
عنوان  به  صدری  مجید  شهریور   16 روز  در  پرسپولیس 
مدیره  هیأت  اعضای  توسط  باشگاه  این  سرپرست 

سرخ پوشان معرفی شد. 
ماهه  سه  زمان  پایان  تا  روز   9 حدود  که  شرایطی  در 
سرپرستی صدری در باشگاه پرسپولیس باقیمانده سه عضو 
هیأت مدیره این باشگاه یعنی محمد فیاض، غلامعلی 
محمدعلیپور و محمداسد مسجدی بدون برگزاری جلسه 
عنوان مدیرعامل  به  را  ورزش صدری  وزیر  به  نامه ای  با 

پرسپولیس معرفی کردند.

البته طبق پیگیری های انجام شده، سه عضو هیأت مدیره 
این نامه را برای حمید سجادی ارسال کردند و صدری که 
اکنون به عنوان رئیس هیأت مدیره مشغول فعالیت است 
نقشی در این تصمیم گیری نداشته است. حال باید دید وزیر 
ورزش که پیش از این از اعضای هیأت مدیره پرسپولیس 
این  مدیرعاملی  برای  را  گزینه خود  بود  کرده  درخواست 
باشگاه اعلام کنند چه زمانی تکلیف مدیریت پرسپولیس را 
مشخص می کند. گرچه طبق آخرین اخبار موجود، صدری 
چندان شانس بالایی برای مدیرعاملی در پرسپولیس ندارد 

و نظر وزارت ورزش و جوانان روی انتخاب صدری نیست.

اساسنامه فدراسیون فوتبال هنوز مورد تائید فیفا نیست؛ 
فدراسیون فوتبال تا اسفندماه امسال زمان دارد تا اساسنامه 
خود را به تائید فیفا برساند. در بند اول اساسنامه ذکر شده 
فدراسیون دولتی است ولی فدراسیون جهانی فوتبال تاکید 
دارد در این بند فدراسیون نهاد غیر دولتی خوانده شود. 
اخیرا غلامرضا رفیعی مشاور حقوقی فدراسیون فوتبال 
اعلام کرد آنها تمام اقدامات لازم را کرده اند و از این به 
بعد مجلس باید کمک کند. منظور او این بود که هنوز 
نمایندگان موافق این تغییر نبوده اند. در همین حال امروز 
محمدرضا پورابراهیمی داورانی، رئیس کمیسیون اقتصادی 

مجلس شورای اسلامی  گفت: »در بحث اصلاح اساسنامه 
فدراسیون باید بگویم که فراکسیون ورزش ، هیات رئیسه 
و شخص جناب دکتر قالیباف با جدیت پیگیر موضوع 
زمان ممکن هرچه  در حداقل  تا  در تلاشیم  و  هستند 
سریعتر اقدامات لازم را بعمل آوریم تا نگرانیها و دغدغه 
های اهالی فوتبال مرتفع شود. به شما اطمینان می دهیم 
که نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی با جدیت و 
حساسیت کامل و درک شرایط فدراسیون فوتبال و توقعات 
فیفا، حداکثر تلاش خود را بکار خواهند برد تا به بهترین 

شکل ممکن کار به سرانجام برسد.«

3 عضو هیأت مدیره پرسپولیس صدری را مدیرعامل معرفی کردند؛

تیرِ آخر صدری برای مدیرعاملی پرسپولیس!

اساسنامه فدراسیون فوتبال هنوز مورد تائید فیفا نیست؛

اقدام فوری مجلس برای حل بحران فوتبال!

مستطیل سبز

درحاشیه

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه



n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری                                        n  سردبیر: مهدی تیموری                                 n  دبیر تحریریه: محمدرضا ولی زاده

»دنیای هوادار« یاد روح قلم و مرام زنده یادان ناصر احمدپور و عباس عبدالملکی، بزرگان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را پاس می دارد

 n تحریریه: دکتر مهرداد فرشیدی، اصغر قلندری، محمدرضا کاظمی، سیدرضا فیض آبادی، محمدحسین سیفی، فرشید گله داری و رضا تواضعی
 n مدیر روابط عمومی: سارا گلزاری                        n  طراحی و صفحه آرایی:  امیررضا بیات                      n  دبیر سرویس عکس: میلاد فیروزان                        n چاپ: کهن              

 n نشانی: کرج، چهارراه طالقانی به سمت میدان شهدا،  ساختمان حکیم، طبقه 8، واحد 82          کد پستی: 3134896384           تلفن: 32219147           نمابر: 32400023

روزنامه

دوشنبه 8 آذر 1400-  شماره 89۵

www.donyayehavadar.ir

پرداخت حقوق ۳ میلیونی به جودوکار دستفروش
آرش میراسماعیلی، رییس فدراسیون جودو در سفر به استان کرمانشاه به  منزل 
مسعود رستگار عضو تیم ملی جودو ناشنوایان رفت. در این دیدار میراسماعیلی قول 
داد که از طریق هیات جودو استان کرمانشاه، ماهیانه به صورت کمک هزینه مالی 
مبلغ ۳۰ میلیون ریال به حساب رستگار تا پاراالمپیک پاریس پرداخت شود. مسعود 
رستگار این روزها در یکی از خیابان های شهر کرمانشاه دستفروشی می کند و شب ها 

با حضور در سالن جودو به تمرین های خود برای مسابقات می پردازد.

گنج زاده و خدمتی رئیس و نایب رئیس کمیسیون ورزشکاران شدند
نخستین جلسه کمیسیون ورزشکاران پس از برگزاری انتخابات در محل کمیته ملی 
المپیک برگزار شد. برای ریاست کمیسیون ورزشکاران سجاد گنج زاده و احسان حدادی 
کاندیدا شدند که گنج زاده با کسب 11 رأی در مقابل پنج رأی احسان حدادی به ریاست 
کمیسیون ورزشکاران انتخاب شد. برای نایب رئیسی نیز نجمه خدمتی و شهربانو  
منصوریان کاندیدا بودند که نجمه خدمتی در پایان 1٢ رأی و شهربانو منصوریان چهار 

رأی را از اعضای کمیسیون دریافت کند.

پاداش ۱۵ میلیونی وزیر و رییس کمیته ملی المپیک به دختران هندبال
مراسم بدرقه تیم ملی هندبال زنان اعزامی به مسابقات قهرمانی جهان اسپانیا 
روز ۷ آذر برگزار شد. وزیر ورزش و جوانان و رییس کمیته ملی المپیک پیش از 
کسب مجوز جهانی قول پرداخت پاداش به ملی پوشان را داده بودند که امروز در 
مراسم بدرقه این پاداش را پرداخت کردند. وزیر ورزش برای هر ملی پوش مبلغ 
۱۰ میلیون و رییس کمیته ملی المپیک برای هر ملی پوش مبلغ ۵ میلیون تومان 

پرداخت کردند.

مهاجم تیم ملی بهترین گزینه برای حل مشکل فنرباغچه شد
سایت »فوتو مچ« ترکیه خبر داد باشگاه فنرباغچه ترکیه این روزها در گلزنی دچار مشکل است و 
اللهیار صیادمنش مهاجم ایرانی این تیم که این روزها در لیگ برتر اوکراین خوش می درخشد 
می تواند بهترین گزینه برای تقویت خط حمله باشد. مهاجم ملی پوش ایرانی به صورت قرضی 
در تیم زوریا اوکراین بازی می کند. صیادمنش در ٢1 بازی برای زوریا 8 گل زد و 4 پاس گل داد 

و آمار خوبی در لیگ اوکراین به جای گذاشته است.

داور دربی ۹۷ مشخص شد!؟
هفته هشتم  در  ماه  آذر  شنبه ۱۳  روز  است  قرار  پرسپولیس  و  استقلال  تیم  دو 
رقابت های لیگ برتر به مصاف هم بروند و حساس ترین دیدار فوتبال ایران را برابر 
هم برگزار کنند. شهرآورد بزرگ پایتخت بین تیم های استقلال و پرسپولیس شنبه 
هفته آینده در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد. گویا، کمیته داوران قصد دارد از موعود 
بنیادی فر برای قضاوت دربی استفاده کند و این موضوع به زودی از سوی سایت رسمی 

فدراسیون فوتبال اعلام خواهد شد.

کناره گیری رئیس کمیسیون اقتصادی از فدراسیون بدنسازی
محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی از هیئت رئیسه فدراسیون 
بدنسازی و پرورش اندام استعفا کرد. روز گذشته طی خبری اعلام شد که محمدرضا پورابراهیمی عضو 
هیئت رئیسه فدراسیون بدنسازی و پرورش اندام از سمت خود در این فدراسیون کناره گیری کرد. گفتنی 
است؛ محمدرضا پورابراهیمی هم اکنون ریاست کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی را نیز بر عهده 

دارد را پیش از استعفا از سمت خود، عضو هیئت رئیسه فدراسیون بدنسازی و پرورش اندام نیز بود.

پشت پرده آنفالو کردن صفحه تیم ملی توسط بیرانوند!
علیرضا بیرانوند در شرایطی به خاطر پرتاب دست فوق العاده اش در بازی ایران و کره وارد 
کتاب رکوردهای گینس شد که صفحه رسمی تیم ملی در اینستاگرام با تاخیری چند 
ساعته به این ماجرا واکنش نشان داد. بیرو از تاخیر صفحه اینستاگرام تیم ملی ناراحت 
شده و به همین دلیل تصمیم به آنفالو کردن این صفحه گرفته است. او انتظار داشت از 
مسئولان فدراسیون حداقل کسی به او تبریک بگوید اما نه تنها این کار را نکردند، بلکه 

خبر را هم پوشش ندادند.

بسته  تماشاگر  با  کشتی  لیگ  پرونده 
می شود؟

رقابت های لیگ برتر آزاد و فرنگی در چهار گروه مجزا در هر 
رشته به صورت رفت و برگشت برگزار شد. در لیگ آزاد تیم های 
فولادین ذوب آمل، صنایع مازندران، سهند ارس و دانشگاه 
آزاد اسلامی و در لیگ فرنگی فولادین ذوب آمل، دانشگاه 
آزاد اسلامی، سیناصنعت ایذه و امیدهای لرستان جواز 

حضور در مرحله پایانی را 
این  در  آوردند.  به دست 
که  می شود  گفته  مورد 
مسئولیت تصمیم گیری 
درباره حضور تماشاگران در 
سالن های کشتی با ستاد 
مقابله با کرونا در استان ها 

بوده است.

جانلوئیجی دوناروما بهترین دروازه بان 
سال ۲۰۲۱ شد

فدراسیون بین المللی تاریخ و آمار جانلوئیجی دوناروما، 
دروازه بان تیم فوتبال پاری سن ژرمن و تیم ملی ایتالیا 
را به عنوان بهترین دروازه بان جهان در سال ۲۰۲۱ انتخاب 
یورو ۲۰۲۰  رقابت های  در  بان ۲۲ ساله  دروازه  این  کرد. 
عملکرد خوبی داشت و نقش مهمی در قهرمانی تیم ملی 
کرد. پس  ایفا  کشورش 
از دوناروما، مانوئل نویر 
مندی  ادوارد  آلمانی، 
فرانسوی، امیلیانو مارتینز 
آرژانتینی و یان اوبلاک 
اسلوونیایی به ترتیب در 
رده های دوم تا پنجم قرار 

گرفتند.

استقلال همچنان به دنبال ۳ بر صفر شدن دیدار برابر گل گهر!
با توجه به حضور غیر قانونی مهاجم گابنی گل گهر در دیدار برابر استقلال مطرح شده 
که این دیدار باید ۳ بر صفر به نفع آبی ها شود.به همین منظور باشگاه استقلال این 
موضوع را پیگیری کرده و طبق مدارکی که به دست استقلالی ها رسیده آن ها خواهان 
۳ بر صفر شدن این بازی هستند. باشگاه استقلال امیدوار است تا نتیجه بازی برابر 
گل گهر به نفع آن ها به اتمام برسد و سه امتیاز این دیدار در امتیازات استقلالی ها 

محاسبه شود.

حضور هواداران 
در هفته هفتم 
لیگ برتر فوتبال 
روی هوا!

می شد  گفته  درحالیکه 
هواداران فوتبال در هفته 

هفتم لیگ برتر می توانند با حضور در ورزشگاه ها، تماشاگر 
بازی های تیم شان باشند، اما تا این لحظه مجوز های لازم 
به سازمان لیگ نرسیده و حضور هواداران در استادیوم 
ها همچنان مشخص نیست. هفته هفتم لیگ برتر روز 
و  استقلال  گذشته،  هفته  در ۲  می شود.  آغاز  دوشنبه 
پرسپولیس مقابل نساجی مازندران و صنعت نفت آبادان از 
حضور هواداران شان بهره بردند که با اعتراض دیگر تیم ها 

همراه بود.

برگزاری مجمع 
فوق العاده 
فدراسیون 

بدنسازی!
تعدادی  پیش  چندی 
های  هیات  روسای  از 
استانی فدراسیون بدنسازی، در نامه ای به حمید سجادی 
وزیر ورزش و جوانان خواستار برگزاری مجمع فوق العاده 
فدراسیون بدنسازی برای رسیدگی به اقدامات عبدالمهدی 
نصیرزاده رییس فدراسیون بدنسازی شدند. در پی این اتفاق، 
مهدی علی نژاد معاون ورزش قهرمانی وزارت ورزش و جوانان 
در نامه ای به عبدالمهدی نصیرزاده، خواستار برگزاری حضوری 
مجمع فوق العاده فدراسیون بدنسازی ظرف مدت ۲۱ روز شده 

است تا درباره ریاست فدراسیون تصمیم گیری شود.


